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Protokół Nr LIV 

z LIV  sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 29 sierpnia 2014 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz. 10:00 w Szkole Podstawowej w Żytowicach.  

W posiedzeniu uczestniczyli radni Rady Gminy. Na ustawowy stan składu Rady Gminy 15 

radnych, w sesji uczestniczyło 13 radnych. Radny K. Gąsiorek złożył mandat w dniu 

25.02.2014r., nieobecny był radny M. Gryska.  Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu, 

Ponadto w sesji uczestniczyli dyrektorzy szkół z terenu miny, przedstawiciele Urzędu Gminy: 

Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, W-ce Wójt R. Figiel, Skarbnik Gminy Pabianice J. 

Nowicka, radca prawny A. Jankowski, Kierownik ref. Oświaty, Kultury i Sportu M. 

Wieczorek oraz sołtysi Gminy Pabianice obecni zgodnie z listą obecności stanowiącą zał. nr 

2.  

Posiedzeniu przewodniczył Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy Pabianice M. 

Muszczak, który poinformował, że Przewodniczący A. Jaksa przybędzie na posiedzenie z 

opóźnieniem. 

 

Ad. pkt 1.  

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy otworzył obrady LIV sesji i przywitał przybyłych. 

 

Ad. pkt 2. 

 

Do protokołu z LIII sesji radni uwag nie wnieśli, protokół został przyjęty w głosowaniu 

jednogłośnie.  

 

Ad. pkt 3. 

 

Do przedłożonego porządku obrad radny A. Skawiński złożył uwagę, z którą występował  już 

na Komisji przed sesję a dot. tego,  by projekt uchwały o numerze roboczym LIV/F/2014 w 

sprawie zmian w budżecie gminy, w którym proponuje się środki finansowe na zadanie pod 

nazwą budowa świetlicy wiejskiej w Jadwininie w kwocie 70 tys. zł. i  kwotę 300 tys. zł. na 

zadanie pod nazwą dotacja celowa na pomoc finansową udzieloną miedzy jednostkami 

samorządu terytorialnego na dofinansowanie własnych zadań bieżących /dotacja na zadanie „ 

remont chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej nr 485 Pabianice - Bełchatów -  został 
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rozdzielony na dwa odrębne projekty uchwał, w których środki na  powyższe zadania 

wykazane będą odrębnie na każde z zadań. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że takie projekty uchwał   zgodnie z sugestią radnego 

zostały przygotowane.  

W-ce Przewodniczący Rady poddał wniosek radnego A. Skawińskiego do głosowania.  

Za wnioskiem o rozdzielenie uchwały na dwie odrębne Rada opowiedziała się w głosowaniu 

11 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się.  

W związku z powyższym projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok,   

w którym przeznacza się środki finansowe na zadanie pod nazwą budowa świetlicy wiejskiej 

w Jadwininie w kwocie 70 tys. zł. otrzymał numer roboczy LIV/F/2014  a projekt uchwały,  

w którym  zwiększa się plan wydatków o kwotę   300 tys. zł.  na  zadanie pod nazwą budowa 

świetlicy wiejskiej w Jadwininie otrzymał numer roboczy LIV/F - 1/2014.  

Porządek obrad wraz z powyższą zmianą został przyjęty w głosowaniu jednogłośnie i 

przedkłada się następująco:  

1. Otwarcie obrad LIV  sesji.  

2. Przyjęcie protokołu z  LII i LIII   sesji Rady Gminy Pabianice.  

3. Przyjęcie porządku obrad sesji.  

4. Informacja Wójta o pracy między sesjami.  

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami.  

6. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

7. Informacja o stanie przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2014/2015 

8. Przyjęcie informacji o stanie realizacji inwestycji gminnych zapisanych w budżecie gminy.  

9 Podjęcie uchwał w sprawach: 

a/ wezwania z dnia 15 lipca 2014 r. do usunięcia naruszenia interesu prawnego – Uchwała Nr 

LIV/A/2014 r.  

b/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. – Uchwała Nr LIV/B/2014  

c/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. – Uchwała Nr LIV/C/2014  

d/ zmian w budżecie gminy Pabianice na 2014 r. – Uchwała Nr LIV/D/2014  

e/ przyjęcia systemu ulg i uprawnień dla rodzin wielodzietnych z terenu Gminy Pabianice, 

realizowanych na zasadach określonych w programie działań na rzecz rodzin wielodzietnych 

pod nazwą „ Wojewódzka Karta Rodzin Wielodzietnych” – Uchwała Nr LIV/E/2014  
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f/ zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LIV/F/2014 

f-1 zmian w budżecie gminy Pabianice – Uchwała Nr LIV/F-1/2014 

g/ udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Samorządu Województwa 

Łódzkiego – Uchwała Nr LIV/G/2014  

h/ zmiany Statutu Gminy Pabianice – Uchwała Nr LIV/H/2014  

i/ zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej uchwalonej Uchwałą Nr XLV/380/2013 Rady 

Gminy Pabianice z dnia 30 grudnia 2013 r. – Uchwała Nr LIV/I /2014 

 

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.  

11. Wolne wnioski, komunikaty i sprawy różne.  

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt 4.  

 

Wójt Gminy H. Gajda przedłożył informację o pracy Urzędu między sesjami.  

Informacja stanowi pisemny załącznik nr 3 do protokołu.  

„Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie między sesjami  

29 sierpnia 2014r. 

W zakresie wodociągów i kanalizacji 

  

1.  Awarie sieci wodociągowej usuwane są na bieżąco. 

2. Trwają prace przy  budowie  kanalizacji  sanitarnej we wsi Piątkowisko   –   etap II, 

Wszystkie problemy techniczne są rozwiązywane na bieżąco. Nie ma zagrożenia z 

terminowym wykonaniem zadania.         

3. Trwają prace przy rozbudowie i modernizacji stacji uzdatniania wody w  Górce 

Pabianickiej.                       

4. Zakończono budowę sieci wodociągowej w Bychlewie i Kudrowicach 

5. Uzyskano pozwolenie na budowę sieci wodociągowych w Szynkielewie, Piątkowisku 

i Rydzynach. Trwają przygotowania do składania ofert na w/w roboty budowlane.  

6. Wydano 27 warunków technicznych przyłączenia się do sieci wodociągowej ( w 

sumie od początku roku wydano 108 warunków ) i  13  warunków  przyłączenia się do 

sieci kanalizacji sanitarnej. ( w sumie od początku roku wydano 80 warunków ) 

7. Przedłużono termin  naboru wniosków na dofinansowanie budowy przyłączy 

kanalizacyjnych i POŚ do dnia 30.09.2014 roku ( informacja na stronie gminy ). 

Przyjęto  48 wniosków na dofinansowanie budowy przyłączy kanalizacyjnych i 32 
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wnioski na dofinansowanie budowy POŚ.   

 

W związku z modernizacją SUW w Górce Pabianickiej ( montażem rurociągów i 

przygotowaniem do montażu zbiorników i układu technologicznego eksploatowane są dwie 

Stacje Uzdatniania Wody (Żytowice i Rydzyny ) które wraz z zakupem wody ze ZWiK 

Pabianice zaspokajają w zakresie  jakość i ilość wody potrzeby Gminy w całości. Ewentualne 

przerwy w dostawie wody spowodowane mogą być tylko przez nagłe i niespodziewane 

kataklizmy ( brak zasilania w energię elektryczną znacznej części terenu Gminy).Wszystkie 

awarie sieci usuwane są na bieżąco. 

W związku z trwającymi pracami budowlanymi na terenie SUW Górka Pabianicka w 

okresie prowadzonych prac mogą nastąpić chwilowe spadki ciśnienia wody oraz 

sporadycznie niższa jakość wody podawanej do sieci. Zwłaszcza na terenie wsi Górka 

Pabianicka, Petrykozy i Gorzew ( informacja na stronie ). 

W zakresie utrzymania dróg gminnych 

 

1. Wykonywano  wykaszanie  poboczy dróg przy użyciu  wykaszarki ciągnikowej i kos 

spalinowych.  

2. Zbierano  śmieci z poboczy dróg, 

3.  Zakończono  następujące inwestycje drogowe: 

- Nakładka asfaltowa na drodze gminnej w Janowicach II  

- Modernizacja  drogi gminnej w Hermanowie I na dz. Nr 79, 30   

- Nakładka asfaltowa na drodze gminnej nr 108254E  na odcinku od skrzyżowania z 

drogą powiatową w Kudrowicach w kierunku wsi Konin, 

- Remont  nawierzchni drogi gminnej nr 108280E na odcinku od skrzyżowania z 

drogą powiatową w Rydzynach  w kierunku kapliczki obok cmentarza – dł. ok. 900 

mb – metodą  mikrodywanika na zimno  (SLURRY SEAL). 

- Remont nawierzchni drogi gminnej nr 108255E na odcinku przez  miejscowość Wola 

Żytowska  -  dł. ok. 1071 mb -  metodą  mikrodywanika na zimno (SLURRY SEAL) 

4. Rozpoczęto realizację  następujących  inwestycji drogowych: 

-  Przebudowa drogi gminnej nr 108262E  -  odcinek obok kościoła w Górce 

Pabianickiej  -  dł. ok. 0,5 km 

- Przebudowa  drogi gminnej Ne 108253E  na odcinku od skrzyżowania z drogą 

powiatową w  Żytowicach  w kierunku przez wieś  Wysieradz – dł.  ok. 2,5 km 

5.  Uzupełniano ubytki w nawierzchniach  dróg  kruszywem drogowym w sołectwie   

 Piątkowisko  i  Jadwinin.  

6 Wycinano ręcznie odrosty  na poboczach dróg i  obcinano gałęzie wystające na drogi.   

7 Uzupełniano oznakowanie na drogach gminnych na terenie gminy, 
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8 Zakończono malowanie wiat przystankowych, 

9 Wykonano naprawę niektórych gablot ogłoszeniowych, 

10 Wykonywano  inne  czynności związane z bieżącym  utrzymaniem dróg na terenie 

gminy Pabianice. 

 

W zakresie gospodarki komunalnej i ochrony środowiska 

- wydano  10 decyzji  o podziale i ewidencji nieruchomości  

- dokonano  34 zmiany w Centr. Ewid. Dział. Gosp. 

- wydano  21 decyzji na wycinkę drzew, w tym jedna warunkowa i jedna odmowna, 

- wszczęto dwa postępowania w sprawie wydania decyzji środowiskowych oraz wydano 

jedną decyzję środowiskową, 

-  trwają trzy postępowania w sprawie odszkodowań za przejęte nieruchomości 

- prowadzone jest bieżące postępowanie egzekucyjne w sprawach zaległości w opłatach za 

odbiór odpadów 

- zakończono prace przy zagospodarowaniu terenu Ośrodka Zdrowia w Petrykozach 

- została podpisana umowa na opracowanie koncepcji urbanistycznych terenów wskazanych 

na komisjach Rady Gminy 

W zakresie oświaty, kultury i sportu 

1. W okresie wakacji w placówkach oświatowych przeprowadzono szereg prac remontowych, 

naprawczych i porządkowych: 

 Gimnazjum w Piątkowisku : 

-pomalowanie 3 klas lekcyjnych , pokoju nauczycielskiego, pomieszczenia 

administracji szkolnej, dokonanie bieżącej konserwacji pieców C.O. 

 Zespół Szkolno-Przedszkolny w Piątkowisku 

-pomalowanie sal zajęć przedszkolnych i sanitariatów w budynku szkolnym w 

Żytowicach, dokończenie prac na parkingu przy szkole w Żytowicach, montaż 

monitoringu na zewnątrz i wewnątrz budynku szkoły w Żytowicach 

 Szkoła Podstawowa w Petrykozach 

-pomalowanie ściany szczytowej od północy ( stara szkoła),docieplenie ściany 

północnej (łącznika), malowanie ścian oraz cyklinowanie i lakierowanie mozaiki 

parkietowej w oddziale przedszkolnym, częściowe malowanie holu szkolnego, 

przygotowanie szkoły do obchodów 150-lecia szkoły 

 Szkoła Podstawowa w Pawlikowicach 

-położenie wykładziny PCV na korytarzu na parterze, pomalowanie dwóch klas 

nauczania początkowego, świetlicy, gabinetu dyrektora, jadalni i sanitariatów 

przedszkola. 

 Szkoła Podstawowa w Bychlewie 

-rozbiórka murowanego komina 19 m., montaż dwóch kominów metalowych 11       

metrowych, uzupełnienie płytek elewacyjnych na murze( po usuniętym kominie) i 

wymiana płytek uszkodzonych, montaż dwóch piłkochwytów o wys.6m ( siatki 

polipropylenowe, bezwęzłowe, słupy)na boisku szkolnym, montaż poręczy 
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przyściennych w budynku szkoły, naprawa i malowanie uszkodzonych lamperii, ścian 

w salach lekcyjnych, na korytarzu szkoły i przedszkola, bieżące naprawy instalacji 

kanalizacyjnej, elektrycznej.  

2. Wójt Gminy Pabianice na podstawie art.36 a ust.14 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o 

systemie oświaty ( t .j. Dz. U. z 2004 r. Nr 256,poz.2572, z późn.zm.) w uzgodnieniu z 

Kuratorem Oświaty w Łodzi podjął decyzję o przedłużeniu powierzenia na okres pięciu lat 

szkolnych t. j. od 1 września 2014 r. do 31 sierpnia 2019 r. stanowiska dyrektora szkoły Pani 

Dorocie Kałużnej- dyrektorowi Szkoły Podstawowej w Pawlikowicach 

3. W Urzędzie Gminy Pabianice odbył się awans zawodowy na nauczyciela mianowanego 

nauczyciela ZSP w Piątkowisku zakończony wynikiem pozytywnym. 

4. Trwa postępowanie o zamówienie publiczne na budowę świetlicy wiejskiej w Jadwininie. 

Złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi o wsparcie realizacji ww. zadania 

kwotą 300 000 zł pochodzącą z działania „Odnowa i rozwój wsi” PROW 2007-2013.” 

 

Ponadto Wójt poinformował, że 30.09. br ma odbyć się sprawa sądowa odnośnie 

odszkodowania  za ośrodek zdrowia w Pawłówku, w której występuje jako pozwany przez 

gminę Dłutów.  

Wójt poinformował także, że zobowiązany jest do zapewnienia mieszkania socjalnego dla 

jednej z rodzin, mieszkanie takie chce zapewnić w budynku po byłym posterunku policji w 

Piątkowisku, temat ten przedkładał na posiedzeniu Komisji Gospopdarczo-Finansowej przed 

sesją.  

Dnia 14 września br odbędą się dożynki powiatowe, które będą miały miejsce przy obiekcie 

sportowym  LKS w Piątkowisku, na które serdecznie zaprasza.  

Radny A. Skawiński zwrócił się z prośbą do Wójta Gminy, aby po dokonaniu rozeznania  

przedłożył  informację na temat: jakie jest obłożenie w ilość pasażerów poszczególnych 

kursów w busie na trasie  Pabianice- Gorzew –Łódź. 

Wójt poinformował, że została  podpisana już umowa tj. przedłużenie jej  z przewoźnikiem na 

tej trasie od 1 lipca br.  do końca grudnia br. Na temat przeprowadzenia kontroli obciążenia 

busa była prowadzona dyskusja na posiedzeniu Komisji  gdzie postulowano, aby miało to 

miejsce w miesiącu październiku wtedy kiedy rozpocznie się już rok akademicki i na pewno 

zostanie to uczynione.  

Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik zapytała czy istnieje możliwość aby zostały zabezpieczone 

środki na remont starej szkoły w Rydzynach, na co Wójt odpowiedział, że ta Rada podjęła już 

decyzję co do budynku tej szkoły i w obecnym budżecie nie ma na takie przedsięwzięcie 

środków.  

Kierownik M. Wieczorek natomiast poinformował, że w tej chwili nie ma  dofinansowań z 

zewnątrz na żadne nowe inwestycje.  
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Ad. pkt. 5 

 

Przewodniczący Komisji przedłożyli informacje na temat pracy Komisji, którym 

przewodniczą. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju A. Skawiński poinformował, że 

Komisja między sesjami odbyła 1 posiedzenie, na którym podjęła temat dotyczący  działań 

gminy w zakresie rozwoju turystyki ze szczególnym uwzględnieniem ścieżek rowerowych i 

szlaków turystycznych, omówiła materiały na sesję Rady Gminy. Wiadomym jest, że na 

terenie gminy nie ma ścieżek rowerowych, ale Komisja podjęła dyskusję, że warto byłoby 

zainteresować się stworzeniem takiego szlaku jak również pokazaniem ciekawych miejsc, 

historii Ochotniczych Straży Pożarnych, może także Ludowych Klubów Sportowych. Przy 

współpracy z prywatnymi przedsiębiorcami, którzy prowadzą jakąś działalność na terenie 

gminy np. gospodarstwa agroturystyczne taki ciekawy szlak turystyczny, czy rowerowy 

stworzyć. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej H. Szafrański poinformował, że Komisja, której 

przewodniczy odbyła kontrolę w temacie celowości wykorzystania dotacji z budżetu gminy 

przez Ochotnicze Straże Pożarne. Zakresem kontroli objęto dotacje udzielone dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Piątkowisku i Rydzynach.  

Komisja w wyniku kontroli nie stwierdziła nieprawidłowości w wydatkowaniu środków z 

przyznanych dotacji w.w jednostkom OSP.  

W tym miejscu przybył na sesję Przewodniczący Rady A. Jaksa, który w zastępstwie 

Przewodniczącego Komisji Gospodarczo-Finansowej złożył informację  na temat pracy 

Komisji Gospodarczo-Finansowej, której jest również członkiem. Poinformował, że Komisja 

między sesjami odbyła  1 posiedzenie, przyjęła  informację o realizacji planowanych 

inwestycji i remontów na terenie Gminy Pabianice w 2014 r., omówiła materiały na sesję 

Rady Gminy.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo- Społecznej M. Muszczak poinformował o pracy 

Komisji, która odbyła 1 posiedzenie. Na posiedzeniu wyjazdowym dokonała oceny  

przygotowań placówek oświatowych do rozpoczęcia nowego roku szkolnego 2014/2015. 

Ponadto omówiła  materiały na sesję. Podjęła także sprawy różne, wypracowała wnioski w 

kwestii rozważenia  przyznania nagród osobom, które osiągają wysokie wyniki sportowe na 

arenie krajowej i międzynarodowej, 

utworzenia  programu szczepień przeciwko wirusowi HPV dla młodzieży gminnej w wieku 

14-16 lat przy współpracy Urzędu Gminy z Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej i 

Gminnym Ośrodkiem Zdrowia. 
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Radna C. Rychłowska zabierając głos wyraziła niezadowolenie z tego, ze w miejscowości 

Szynkielew w okresie 3 lat nie zostały  zrealizowane uchwały zebrania wiejskiego w kwestii  

środków  z  funduszu  sołeckiego.   

Radna złożyła wniosek o wyjaśnienie co jest powodem niewykonania uchwał zebrania 

wiejskiego oraz na jakie cele przeznaczone zostały środki finansowe, które pierwotnie 

przeznaczone były na fundusz sołecki Szynkielewa.  

 

Ad. pkt 6. 

 

Interpelację złożył radny A. Skawiński, który wnioskował o udzielenie informacji, kiedy 

zostaną przekazane dokumenty na temat wszystkich aktów notarialnych oraz dokumentacji 

dotyczącej sprzedaży i zakupu przez Gminę nieruchomości oraz gruntów, a także 

bezzwłoczne przekazanie w/w dokumentów. 

Z kolei radna C. Rychłowska wnioskowała o wyjaśnienie powodu niewykonywania uchwał 

zebrania wiejskiego w sprawie przeznaczenia funduszu sołeckiego sołectwa Szynkielew oraz 

wskazanie na jakie cele zostały wykorzystane środki funduszu. 

 

Ad. pkt 7.  

 

Informację o stanie przygotowań placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

2014/2015 przedstawił Kierownik ref Oświaty Kultury i Sportu M. Wieczorek. Informacja 

stanowi zał. pisemny nr 4.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej M. Muszczak zabierając 

głos powiedział, że Komisja oceniła bardzo wysoko przygotowanie  placówek oświatowych 

do rozpoczęcia nowego roku szkolnego. W imieniu Komisji podziękował dyrektorom szkół za 

bardzo dobre przygotowanie szkół jak również Radzie Gminy i Wójtowi za stworzenie 

warunków do tego aby placówki te były właśnie w taki sposób przygotowane.  

 

Ad. pkt. 8 

 

Informację  na temat  stanu  realizacji inwestycji gminnych zapisanych w budżecie gminy 

przedstawił Wójt Gminy H. Gajda.  

Informacja stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokołu.  
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Po przedłożonej informacji radna C. Rychłowska zapytała do kogo będzie należał słup 

elektryczny jeżeli  znajduje się na skarpie, a także poinformowała, że nikt pracowników 

Urzędu Gminy nie kontaktował się z p. Grendą w sprawie oświetlenia.  

Radny A. Skawiński poprosił o uszczegółowienie tego, czy były prowadzone rozmowy z 

mieszkańcami Szynkielewa co do usytuowania słupów oświetlenia w Szynkielewie, ponieważ 

radna C. Rychłowska twierdzi, że nikt z mieszkańcami nie rozmawiał, natomiast Wójt 

twierdził, że nie było zgody mieszkańców. 

Wójt odpowiedział, iż otrzymał informację od pracownika inspektora H. Madejskiego, że 

były prowadzone rozmowy z mieszkańcami, zgody,  nie wyraził p. *.  

Poza tym radna C. Rychłowska zwróciła uwagę na to, że był zrobiony projekt na oświetlenie 

w Szynkielewie od posesji p. F. do posesji p. S., dlaczego nic w tym temacie nie jest robione. 

W-ce Wójt wyjaśnił, że uchwała zebrania wiejskiego wskazywała wykonanie oświetlenia do 

posesji p. F., natomiast jeżeli chodzi o dalszy ciąg oczywiście jest wykonana dokumentacja ze 

środków funduszu sołeckiego w 2013 r. Projekt opiewał na kwotę  13 tys. zł. W budżecie 

gminy na rok 2014 nie było jednak zagwarantowanych środków finansowych na to 

oświetlenie, którego koszt to 180 tys. zł bez kosztów Vat. / wymagana byłaby na tym odcinku 

ilość 9 lamp po 20 tys. każda z nich/. Dokumentacja ważna jest 3 lata.  

Sołtys wsi Janowice zapytała, czy będzie wykonywane oświetlenie ulicznego w Janowicach 

w miejscach wcześniej ustalonych, chodzi o jego uzupełnienie.  

W-ce Wójt odpowiedział, że jest przygotowana dokumentacja, będzie ono wykonywane, 

rozpatrywana jest też technologia, w niektórych miejscach na pewno będą hybrydowe lampy,  

ponieważ lepiej zdają egzamin.  

Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik zauważyła, że fundusz sołecki dla  miejscowości Rydzyny 

przyznany był nie tylko na monitoring ale również na drogę do posesji p. Osieckich na co 

Wójt udzielił odpowiedzi, że inwestycja ta również będzie wykonana.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. 

Zastępca Przewodniczącego ogłosił 20 minutową przerwę w obradach.  

Po przerwie obrady wznowił Przewodniczący Rady A. Jaksa, który przejął 

przewodniczenie obradom sesji.  

 

Ad. pkt 9. 

Zastępca Przewodniczącego M. Muszczak przedstawił projekty uchwał od nr roboczego 

LIV/A/2014 do nr roboczego LIV/I/2014, co stanowi zał. od nr 6 do nr 15. 
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Radni nie zgłaszali pytań do projektów o nr LIV/A/2014, LIV/B/2014 i LIV/C/2014.  

Uchwały o nr LIV/439/2014, LIV/440/2014 i LIV/441/2014 zostały przyjęte w głosowaniu 

przeprowadzonym odrębnie nad każdą z nich, jednomyślnie. 

Radny A. Skawiński odniósł się z kolei do projektu uchwały o nr roboczym LIV/D/2014. 

Przypomniał o prośbie, która pojawiła się na jednej z komisji, a dotyczyła wskazania jaki 

sprzęt strażacki ma zostać zakupiony za kwotę 15 tys. zł. Pytał również, czy kwota ta będzie 

wystarczająca. 

Wójt poinformował, że pismem z dnia 24 lipca OSP w Piątkowisku wskazało, iż chodzi o 

zakup nożyc, rozpieracza kolumnowego, pokrowca na kierownicę. Zdaniem Wójta kwota 15 

tys. zł będzie wystarczająca by dokonać tych zakupów, skoro OSP wystąpiła o przekazanie 

kwoty w tej wysokości. 

Przewodniczący A. Jaksa uzupełnił wypowiedź Wójta stwierdzając, że jest to dodatkowe 

wyposażenie nowego samochodu pożarniczego. Jest ono niezbędne ze względu na coraz 

częstsze wezwania do różnego typu zdarzeń. 

Dalszych uwag nie było. 

Uchwała Nr LIV/442/2014 została przyjęta jednogłośnie. 

Kolejnym projektem uchwały, do którego odniósł się radny A. Skawiński był projekt o nr 

roboczym LIV/E/2014. Prosił by zostały przedstawione zebranym główne założenia 

dotyczące Karty Dużej Rodziny. 

Informacji w tym zakresie udzielił Przewodniczący Rady Gminy. Wyjaśnił, że chodzi o to by 

rodziny z 3 i większą ilością dzieci mogły korzystać z różnego typu ulg i zniżek. Są one różne 

w zależności od pomysłu danego samorządu. Gmina również powinna przyjąć takie ulgi. 

Dalszych wyjaśnień udzielił pracownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej K. Olejnik. 

Przedstawiła ona propozycje ulg jakie mogłaby przyjąć Gmina, co stanowi zał. nr 16 do 

protokołu. 

Dalszych uwag nie było.  

Uchwała Nr LIV/443/2014 została przyjęta jednogłośnie. 

W dalszej kolejności dyskusję w temacie budowy świetlicy wiejskiej w Jadwininie, w 

kontekście projektu uchwały o nr roboczym LIV/F/2014, rozpoczął radny Ł. Drewniak, który 

pytał, czy gmina otrzyma dofinansowanie ze środków zewnętrznych na tę budowę, i czy 

podpisana została już umowa w tym zakresie. 

Odpowiedzi udzieli Kierownik M. Wieczorek. Wyjaśnił, że dofinansowanie na budowę 

świetlicy Gmina ma otrzymać ze środków PROW. Problem polegał jednak na bardzo późnym 

ogłoszeniu o naborze wniosków. Mimo to Gmina taki wniosek złożyła, a następnie została 
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wezwana do jego uzupełnienia. Z praktyki wynika, że wezwanie do drugiego uzupełnienia 

jest jednocześnie przyrzeczeniem udzielenia dofinansowania, jednak faktycznie umowa nie 

została jeszcze podpisana. Kierownik przedstawił także procedurę przetargową. Stwierdził, że 

po rozstrzygnięciu przetargu okazało się, że najniższa oferta i tak przewyższa kwotę 

zaplanowaną w budżecie na ten cel. W związku z tym przedstawiony został projekt uchwały o 

przekazanie dodatkowych 70 tys. zł na budowę. Unieważnienie przetargu oznaczałoby 

nierozliczenie inwestycji w terminie do 30 maja  2015 r. 

Radny pytał dalej, czy istnieje ryzyko, że nie otrzymamy dofinansowania. 

Kierownik zauważył, że środki z PROW są rozdzielane w inny sposób niż np. środki 

przyznawane w ramach narodowego programu przebudowy dróg lokalnych. Z praktyki 

wynika, że wniosek nie zostanie odrzucony po drugim jego uzupełnieniu. Jednocześnie 

Kierownik nie mógł zagwarantować, że gmina dofinansowanie otrzyma. 

Z kolei radny A. Skawiński pytał kiedy zostanie podjęta ostateczna decyzja o przyznaniu 

dofinansowania przez Urząd Marszałkowski. Pytał także, czy nie ma możliwości przesunięcia 

terminu rozliczenia inwestycji. 

Kierownik odpowiedział, że nie ma jeszcze informacji o terminie podpisania umowy, jednak 

prawdopodobnie nastąpi to we wrześniu. Co do przesunięcia terminu rozliczenia, to takiej 

możliwości nie ma. Nieoficjalnie wiadomo, że gminy chcą przesunięcia tego terminu, ale 

obecnie nie można składać takich wniosków. 

Radni negatywnie odnieśli się do decyzji o rezerwacji w budżecie niższych środków niż 

wynikałoby to z kosztorysu. 

Kierownik wyjaśnił, że rezerwacja środków jakie były wskazane na ten cel w kosztorysie była 

nieuzasadniona, ponieważ z doświadczenia jakie gmina miała w związku z budową świetlicy 

w Koninie i Hermanowie wynikało, że kosztorys jest zawyżony. Dlatego też zdecydowano o 

przeznaczeniu niższej kwoty na budowę niemal analogicznego budynku. Jest jednak pewna, 

jak się okazało, znacząca różnica, a mianowicie zaplanowano tam instalację pomp ciepła.  

W-ce Wójt dodał, że chodziło również o to by nie rezerwować środków skoro nie było 

pewności, że budowa świetlicy otrzyma dofinansowanie. 

Radny A. Skawiński chciał wiedzieć: 

- czy różnica w kosztach wynika tylko z zastosowania pomp ciepła, 

- czy zastosowanie pomp obniży koszty utrzymania budynku, 

- czy budynek będzie również ogrzewany na co dzień, 

- w jaki sposób świetlica będzie wykorzystywana. 

W-ce Wójt stwierdził, że przewiduje się, że dzięki zastosowaniu odnawialnych źródeł energii 

koszty utrzymania budynku będą niższe. Trudno jednak stwierdzić jakie będą oszczędności. 

Różni eksperci wypowiadają się odmiennie w tej kwestii. Dodał również, że konieczne jest 
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utrzymanie na co dzień temperatury co najmniej 10ºC w pomieszczeniu. Jego zdaniem koszty 

budowy są wyższe nie tylko ze względu na zastosowanie pomp ciepła. Całość inwestycji 

prawdopodobnie podraża zastosowanie oświetlenia fotowoltaicznego, instalacja kominka, 

nieco większy metraż budynku, ale również okres, w którym inwestycja będzie wykonywana, 

czyli miesiące jesienno-zimowe. 

Z kolei Kierownik M. Wieczorek zauważył, że świetlica w Hermanowie nie została jeszcze 

wyposażona. Jednak świetlica wiejska w Koninie była wykorzystywana w krótkim czasie aż 

22 razy. Kilka przedsięwzięć dla dzieci było zrealizowanych z inicjatywy samych rodziców.  

Radny pytał dalej czy wykonana została symulacja kosztów utrzymania świetlicy. 

W-ce Wójt stwierdził, że trudno dokonać takiej kalkulacji, ponieważ zależeć to będzie od 

temperatury jaka będzie musiała być utrzymywana ze względu na warunki pogodowe. Jeżeli 

świetlica będzie użytkowana częściej, to koszty utrzymania także będą wyższe. Ponadto 

eksperci  przedstawiają różne kalkulacje. Niektórzy twierdzą, że będą to oszczędności rzędu 

70%. 

Radny chciał wiedzieć, czy istnieje konieczność by podjąć decyzję o przyznaniu 

dodatkowych środków na budowę świetlicy podczas dzisiejszej sesji. 

Kierownik M. Wieczorek wyjaśnił, że oferta złożona przez potencjalnego wykonawcę jest 

ważna przez okres 30 dni. Oferty zostały złożone dnia 18 sierpnia, a zatem ich ważność 

upływa 18 września. Jeżeli postępowanie zostanie unieważnione, to cała procedura 

przetargowa potrwa co najmniej półtora miesiąca. 

W tym miejscu głos zabrał Przewodniczący Rady Gminy, który zauważył, że jest to kolejna 

ze świetlic na terenie Gminy Pabianice. Można spierać się o to, czy decyzja o budowie jest 

właściwa, czy też nie. Jednak Rada Gminy podjęła decyzję o budowie rezerwując na ten cel 

środki w budżecie gminy. W związku z tym, zdaniem Przewodniczącego, Rada powinna być 

konsekwentna – należy dołożyć brakującą kwotę.  

Dalszych uwag nie było. Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za przyjęciem uchwały o Nr LIV/444/2014 opowiedziało się 8 radnych przy 3 głosach 

wstrzymujących. Radna Z. Kasperska była nieobecna podczas głosowania. 

Kolejnym omawianym projektem uchwały był projekt o nr roboczym LIV/F1/2014. Radny A. 

Skawiński pytał, czy w związku z licznymi prośbami o ustawienie sygnalizacji świetlnej i 

wykonanie miejsca postojowego przy szkole Podstawowej w Bychlewie, wnioski te zostaną 

uwzględnione podczas budowy chodnika przy drodze wojewódzkiej. 

Wójt odpowiedział, że obecnie zabezpieczono środki w Urzędzie Marszałkowskim na 

budowę chodnika. Mają zostać wykonane wjazdy do posesji i wyprofilowane rowy. Skoro 

jednak radny stawia taki wniosek, to zostanie on przekazany. 

Dalszych uwag nie było.  
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Za przyjęciem uchwały o Nr LIV/445/2014 opowiedziano się jednogłośnie. 

Radni nie zgłaszali również pytań, ani uwag do projektu o nr roboczym LIV/G/2014. 

Uchwała Nr LIV/446/2014 została przyjęta jednogłośnie. 

Projekt uchwały o nr roboczym LIV/H/2014 dotyczący zmian w statucie Gminy Pabianice 

omówiła Sekretarz Gminy A. Chodasewicz-Izaszek. 

Radny A. Skawiński zapytał, czy nie należałoby uszczegółowić sposobu powoływania 

komisji uchwał i wniosków. 

Przewodniczący był zdania, że skoro Rada Gminy decyduje o potrzebie powołania komisji, to 

może również zdecydować o sposobie jej powołania, czy składzie. Ważne by w statucie 

znalazł się przepis o możliwości jej powołania. 

Dalszych uwag nie było. 

Uchwała Nr LIV/447/2014 została przyjęta jednogłośnie. 

Ostatnim projektem był projekt uchwały o nr LIV/I/2014. Radni nie zgłaszali uwag do 

projektu. Uchwała Nr LIV/448/2014 została przyjęta jednogłośnie.  

 

Ad. pkt 10. 

 

Wójt udzielił odpowiedzi na interpelacje i wnioski. Poinformował, że sprawy poruszone na 

poprzedniej sesji Rady Gminy zostały przekazane pracownikom do realizacji. Sprawy te 

dotyczyły: 

- hydrantu przy nieruchomości „Lipy” w Porszewicach – poddano pod rozwagę 

umiejscowienie hydrantu we wnioskowanym miejscu. 

- gwarancji na przebudowę drogi Gorzew-Górka Pabianicka. 

- karczowania i odkrzaczania rowów przydrożnych – zadanie wykonywane na bieżąco. 

- frezowania pni – dokonywana jest ich inwentaryzacja. Wykonana również zostanie 

kalkulacja kosztów. 

- zasypywania rowów przez mieszkańców – wydawane są zgody na wykonanie wjazdów. 

Inspektor został uczulony, by kontrolować przypadki zasypywania rowów. 

- wydania aktów notarialnych, o które wnioskował radny A. Skawiński – akty zostały 

przekazane. Jeżeli dokumentacja nie została przekazana w całości, to zostanie ona 

uzupełniona. 

Dalszych uwag nie było. 
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Ad. pkt 11. 

 

W ramach wolnych wniosków, komunikatów i spraw różnych jako pierwszy głos zabrał 

Przewodniczący A. Jaksa, który przekazał podziękowania jakie zostały złożone dla Rady 

przez sołectwo Świątniki za zakup działki. 

Podziękowania za głosowanie za budową świetlicy w Jadwininie złożył również radny H. 

Szafrański. 

W dalszej kolejności kilka spraw poruszył radny Ł. Drewniak. Radny poinformował, że jeden 

z mieszkańców Górki Pabianickiej zgłosił awarię przed wodomierzem, co w konsekwencji 

doprowadziło do zalewania budynku. Po rozmowie z panem Jarmakowskim, który zajmuje 

się tego typu sprawami, mieszkaniec usłyszał, iż usterka ta będzie mogła być naprawiona 

dopiero za kilka dni. Wyraził pogląd, iż nie należy tak traktować mieszkańców i prosił by taka 

sytuacja więcej nie miała miejsca. Kolejna kwestia, o którą pytał radny było składanie uwag 

do miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Pytał, czy prawdą jest, że uwagi 

można było składać do 30 czerwca br. 

W-ce Wójt wyjaśnił, że można było składać uwagi do zmian planu obejmującego część wsi 

Kudrowice i Szynkielew. 

Radny w związku z powyższą informacją stwierdził, że jeden z mieszkańców gminy został 

wprowadzony w błąd w tym zakresie. Uważał, że zachowanie pracownika było bulwersujące. 

Prosił by więcej taka sytuacja nie miała miejsca. W dalszej kolejności prosił o trwałe 

usunięcie krzewów, które rosną w okolicy posesji nr 55 w Górce Pabianickiej oraz 

przekazanie informacji w jaki sposób należy wypełniać oświadczenia majątkowe przez 

radnych w związku z końcem kadencji. 

Radni zostali poinformowani, że w materiałach, które otrzymali na dzisiejszą sesją znajduje 

się również informacja w tym zakresie. 

W dalszej kolejności głos zabrał radny A. Skawiński, który pytał o opisany w prasie 

przypadek rannego lisa, który przez kilka godzin leżał na jezdni. 

Odpowiedzi w tym temacie udzielił Kierownik K. Denuszek. Zgodnie z jego wiedzą, w 

godzinach porannych policja przyjęła zgłoszenie o rannym lisie. Osoba, która przyjęła to 

zgłoszenie nie wiedziała, co w tej sytuacji zrobić. Telefonicznie przekazano informację do 

pracownika Gminy, że na ul. Bacy leży ranne zwierzę. Pracownik pojechał w to miejsce, 

jednak lis znajdował się na drodze technicznej przy S14. Procedura w takim przypadku jest 

jednak inna, o czym policja została poinformowana już w lipcu. Pismo zostało dostarczone za 

potwierdzeniem odbioru. Mianowicie, po otrzymaniu zgłoszenia policja powinna zgłosić 

sprawę firmie, która ma podpisaną umowę z Gminą. Ta jest zobowiązana do podjęcia 

interwencji w ciągu godziny. Ranne zwierzę trafia do lecznicy w Konstantynowie. W 
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przypadku padłego zwierzęcia firma świadcząca tego typu usługę jest obowiązana do 

utylizacji zwierzęcia. Podkreślił przy tym, że firma ta świadczy usługi jedynie w przypadku 

zdarzeń losowych z udziałem zwierząt wolno żyjących. 

 

Radny pytał o nazwę firmy, koszty usługi, czy osoby prywatne również takie zgłoszenie mogą 

złożyć i co w przypadku zwierząt domowych. 

Kierownik wyjaśnił, że jest to firma „Sandra”, która świadczy usługi również w Pabianicach. 

Comiesięczna opłata za gotowość do świadczenia usługi wynosi 1000 zł. Koszt interwencji to 

200 zł. Stwierdził również, że osoby prywatne mogą dokonywać zgłoszeń. W przypadku 

zwierząt domowych umowa podpisana jest ze schroniskiem. 

W dalszej kolejności głos zabrał sołtys wsi Hermanów A. Wąsat, który poinformował, że dnia 

6 września br. o godz. 16:00 odbędzie się oficjalne otwarcie świetlicy wiejskiej w 

Hermanowie. Dodał, że obecnie w świetlicy wiejskiej znajduje się stół do ping-ponga 

wykorzystywany przez okoliczną młodzież. 

Sołtys wsi Bychlew J. Błoch zaapelował z kolei o poprawę bezpieczeństwa ruchu na 

skrzyżowaniu dróg we wsiach Terenin-Hermanów-Bychlew, gdzie jest znacznie ograniczona 

widoczność ze względu na ustawioną w pobliżu skrzyżowania wiatę przystankową. Sołtys 

prosił o przesunięcie wiaty. 

Głos w tej sprawie zabrał sołtys wsi Terenin A. Baran, który poinformował, że prowadzono 

rozmowy w tej sprawie z przedstawicielami gminy, jednak obecnie nie ma innego miejsca na 

ustawienie wiaty przystankowej, a taka jest niezbędna ze względu na dowozy uczniów do 

szkół.  

W-ce Wójt dodał, że projektant, który będzie wykonywać dokumentację dotyczącą 

przebudowy drogi Bychlew-Terenin ma wziąć pod uwagę ewentualne przeniesienie wiaty 

przystankowej. Przypomniał jednak, że w tym miejscu ustawiony jest znak „STOP”. 

Wystarczy więc respektować przepisy, aby było bezpiecznie. 

Pozostali radni poddali pod rozwagę inne rozwiązania w tej sprawie. 

Sołtys wsi Świątniki G. Antoniewski prosił o uzupełnienie nawierzchni drogi od Górki 

Pabianickiej do Konina w stronę posesji pana Gawła w Świątnikach. 

Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik prosiła z kolei o ustawienie znaków na skrzyżowaniu drogi 

powiatowej z drogą gminną do Potaźni. 

Sołtys wsi Gorzew-Okołowice B. Wójcik-Fater poinformowała, że w dniu 30 czerwca o godz. 

14:00 odbędzie się na placu OSP w Gorzewie festyn dziecięcy, na który sołtys serdecznie 

zapraszała. Poinformowała również o problemach jakie mieszkańcy wsi Gorzew mieli w 

związku z organizowanym odpustem  Marii Magdaleny w kościele w Górce Pabianickiej. 

Dalszych uwag nie było. 
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Ad. pkt 12. 

 

Przewodniczący podziękował za uczestnictwo w sesji i zamknął obrady LIV sesji Rady 

Gminy.    

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

Pabianice:  Arkadiusz Jaksa 

 w pkt. od 9 do 12 

 Zastępca Przewodniczącego 

  Marek Muszczak  

  w pkt. od 1 do 11. 

  

 

Protokołowała: 

Urszula Czerwonka 

Andżelika Miszewska 

 

 

 


